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  ÚÚVVOODD  
 
Ve dnech 16. - 17. června 2009 ve Vyškově rozhodla Akreditační komise (dále jen AK) 

o tom, ţe bude provedeno hodnocení detašovaných pracovišť Evropského polytechnického 

institutu, s.r.o., Kunovice (dále jen EPI Kunovice) v souladu s § 84 odst. 1 písm. a) zákona č. 

111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých 

školách). K tomuto účelu AK jmenovala „Účelovou pracovní skupinu“ (dále jen ÚPS) ve 

sloţení prof. PhDr. Jana Geršlová, CSc. (předsedkyně), prof. RNDr. PhDr. Jan Štěpán, CSc., 

prof. Ing. Jan Uhlíř, CSc., prof. Ing. Pavol Vincúr, CSc., a zástupce Studentské komory Rady 

vysokých škol. 

 

Pro hodnocení EPI Kunovice měla ÚPS následující podklady: 

 Sebehodnotící zpráva pro hodnocení detašovaných pracovišť EPI Kunovice 

zpracovanou vedením EPI Kunovice na základě zadání ÚPS (včetně přehledů 

personálního zabezpečení na detašovaných pracovištích) 

 Výroční zpráva EPI Kunovice pro rok 2008 

 Dlouhodobý záměr EPI Kunovice pro období 2006 – 2010  

 Aktualizace dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné a vývojové a další 

tvůrčí činnosti pro rok 2010 

 Studijní a zkušební řád EPI Kunovice 

 Poznatky získané návštěvou v sídle vysoké školy a na detašovaných pracovištích 

v Kroměříţi a Hodoníně 

 Informace z webových stránek EPI Kunovice, veřejně přístupné informace o působení 

pracovníků na jiných vysokých školách 

 Studijní dokumentace vybraných studentů,  vybrané obhájené bakalářské práce, včetně 

posudků a protokolů o obhajobě a konání státní zkoušky 

 Další materiály vyţádané ÚPS 

 Informace z webových stránek EPI Kunovice 

 

Návštěva ÚPS v sídle vysoké školy a na detašovaných pracovištích se uskutečnila 1. května 

2010 ve sloţení: Jana Geršlová, Jan Uhlíř, Jiří Smrčka (tajemník AK se statutem 

pozorovatele) a Petr Soukeník (zástupce Studentské komory Rady vysokých škol). Součástí 

návštěvy byla diskuse s vedením EPI Kunovice, s vedením detašovaných pracovišť 

v Kroměříţi a Hodoníně, s akademickými pracovníky a studenty. ÚPS prověřila úroveň 

přístrojového a informačního zabezpečení studijního programu na detašovaných pracovištích 

a posoudila kvalitu vybraných obhájených bakalářských prácí, včetně posudků a protokolů 

o obhajobě a konání státní zkoušky. Této návštěvě předcházela návštěva dne 18. srpna 2009 

kdy na pozvání vedení vysoké školy u příleţitosti konání státních zkoušek navštívila EPI 

Kunovice Vladimíra Dvořáková (předsedkyně AK), Jana Geršlová (předsedkyně ÚPS) 

a Pavel Ţufan (člen stálé pracovní skupiny pro ekonomii). Návštěva se zaměřila zejména na 

prověření organizace státních zkoušek a kvality obhájených bakalářských prací. 

 
Zpráva ÚPS byla projednána na zasedání AK, které se uskutečnilo 21. - 23. června 2010 

v Seči za účasti zástupců EPI Kunovice. Vzhledem k tomu, ţe zástupci vysoké školy 

nesouhlasili s některými údaji a interpretacemi obsaţenými ve zprávě (většinou ovšem bez 

konkrétních návrhů na úpravy), povaţovala AK za nezbytné některé údaje znovu prověřit 

a zprávu formulačně doplnit tak, aby bylo prokazatelné, ţe uvedené skutečnosti nejsou ve 

věcném rozporu se skutečným stavem. 
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  AAkkrreeddiittoovvaannéé  ssttuuddiijjnníí  pprrooggrraammyy  
 

EPI Kunovice má akreditovány tyto bakalářské studijní programy a obory (všechny 

v prezenční a kombinované formě studia): 

 

Bankovnictví, peněžnictví a pojišťovnictví: 

 obor Finance a daně (akreditace do 31. 12. 2011) 

Management a marketing 

 obor Management a marketing zahraničního obchodu (akreditace do 31. 12. 2011) 

Informatika 

 obor Elektronické počítače (akreditace do 31. 12. 2011) 

 obor Ekonomická informatika (akreditace do 31. 12. 2011) 

 

 

  PPoobbooččkkaa  KKrroomměěřříížž  
 

Vzdělávací činnost byla zahájena v akademickém roce 2009/2010. Uskutečňovány jsou 

studijní programy zatím pouze pro 1. ročník. 

 

Prezenční studium 

akad. rok 2009/2010 celkem 45 studentů 

 

Finance a daně      13 

Management a marketing zahraničního obchodu  20 

Elektronické počítače       7 

Ekonomická informatika      5 

 

Kombinované studium 

akad. rok 2009/2010 celkem 78 studentů 

 

Finance a daně      36 

Management a marketing zahraničního obchodu  20 

Elektronické počítače      11 

Ekonomická informatika     11 

 

 

 

  PPoobbooččkkaa  HHooddoonníínn  
 

Vzdělávací činnost na pobočce má delší tradici. Uskutečňovány jsou studijní programy 

ve všech ročnících studia. Realizovány jsou téţ programy celoţivotního vzdělávání. 

 

Akademický rok  2007/2008 2008/2009 2009/2010 

Studijní program, studijní obor/forma studia  PS KS PS KS PS KS 

Finance a daně 0 177 38 214 60 231 

Management a 0 74 32 127 54 137 
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marketing zahraničního obchodu 

Elektronické počítače 13 45 25 58 45 66 

Ekonomická informatika 0 44 11 59 25 55 

 
 

PS …. Prezenční forma studia 

KS …. Kombinovaná forma studia 

 

 

  OOrrggaanniizzaaccee  aa  řříízzeenníí  ppoobbooččeekk  
 

Organizace poboček spadá do struktury řízení prorektorů pro jednotlivé odborné oblasti jak 

v sídle školy, tak také na pobočkách. Kaţdá z poboček má tzv. vedoucího pracoviště, který 

řídí provoz, a odborné garanty, kteří garantují kvalitu výuku.  Garance jednotlivých studijních 

oborů se vztahuje na obory jako celek.  

 obor Finance a daně – prof. J. Ďaďo, prof. J. Králik 

 obor Management a marketing zahraničního obchodu – prof. K. Lacina, prof. L. 

Lipková 

 obor Elektronické počítače a obor Ekonomická informatika – prof. I. Rukovanský. 

 

Detašované pracoviště v Kroměříţi zahájilo činnost počínaje zimním semestrem 2009. Sídlí v 

nově zrekonstruovaných prostorách budovy bývalých kroměříţských kasáren a probíhá zde 

zatím jen výuka prvního ročníku bakalářského programu. Na pracovišti jsou stabilně přítomni 

administrativní a ekonomičtí pracovníci vysoké školy. 

 

Detašované pracoviště v Hodoníně má charakter plnohodnotného vysokoškolského pracoviště 

vzhledem k rozsahu vzdělávací činnosti (výuka ve všech ročnících a oborech školy) a počtu 

studujících. Pracoviště rovněţ sídlí v zrekonstruovaných prostorách budovy bývalých kasáren. 

V rámci programů celoţivotního vzdělávání probíhala na pracovišti v Hodoníně 

s Trenčianskou univerzitou (podrobněji viz níţe).  

  

Na pobočce Hodonín se také nachází školicí středisko pro pracovníky veřejné správy. Vysoká 

škola spolupracuje s místní samosprávou (jako jednu z forem spolupráce škola uvádí společné 

tiskové konference s Městským úřadem Hodonín k informování veřejnosti, probíhá zde 

univerzita třetího věku, spolupracuje s Úřadem práce v Hodoníně a Břeclavi apod.) Na 

pobočce v Hodoníně bylo vytvořeno Centrum pro podporu studia doktorandů. 

 

Kromě telefonického a e-mailového propojení mezi sídlem školy a pobočkami existuje systém 

vnitřní autodopravy školy, který zajišťuje přesun vyučujících z Kunovic na 

pobočky v Kroměříţi a Hodoníně a zpět a mezi pobočkami, včetně přesunu na porady do sídla 

školy.  

 

 

  SSyyssttéémm  ssttuuddiiaa  aa  oobbhhaajjoobb  bbaakkaalláářřsskkýýcchh  pprraaccíí  
 

Systém studia na detašovaných pracovištích odpovídá systému v sídle vysoké škole. Student 

plní předepsané povinnosti, kromě dílčích zkoušek absolvuje po kaţdém semestru obhajobu 

průběţné práce, která se uskutečňuje před komisí. Od druhého roku studia si student zadává 
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téma bakalářské práce. Tyto práce se nestandardně vypracovávají dvojjazyčně zpravidla česky 

(nebo slovensky) a anglicky (nebo německy). Státní závěrečné zkoušky, včetně obhajoby 

bakalářské práce, se konají v sídle školy v Kunovicích. 

 

I přes zdánlivě velmi důkladně formálně propracovaný systém zpracování bakalářských prací 

lze nalézt výrazné nedostatky. Tyto nedostatky byly konstatovány jiţ při návštěvě státních 

zkoušek v loňském roce v Kunovicích a vedení školy a klíčoví vyučujcí (zejména pak rektor a 

prof. Lipková) byli na tyto nedostatky upozorněni (bez rozlišování mezi studenty ze sídla 

vysoké školy a z poboček). Obdobné nedostatky pak konstatovala ÚPS při prověření úrovně 

bakalářských prací studentů na pobočkách. Zároveň byly do hodnocení zahrnuty informace 

z webových stránek školy, kde je volně přístupný seznam témat bakalářských prací. Zjištěné 

nedostatky se týkají zejména studijních oborů Management a marketing zahraničního 

obchodu a Finance a daně:  

 Témata bakalářských prací neodpovídají zaměření studijních oborů. Navíc jsou 

koncipovány příliš široce a popisně bez dostatečného teoretického zakotvení. V oboru 

Management a marketing byly například obhajovány práce „Evropská unie“, 

„Význam vodního hospodářství ve světě“, „Vzájemný obchod EU a ASEAN“, v oboru 

Finance a daně „Rozšíření podnikatelského záměru firmy Dřevointeriér podnikající v 

oblasti výroby“,  „Rizika podnikání firmy ZdeZa nářadí s.r.o., Bučovice“, „Odvetvová 

rešerš ako nadštandardný produkt Slovenskej informačnej a marketingovej 

spoločnosti a.s.“, „Terorismus, teroristické skupiny a jejich financování“. Jiţ při 

návštěvě EPI Kunovice v loňské roce zástupci AK upozorňovali vedení vysoké školy, 

ţe byť je spolupráce s praxí při vypracování bakalářské práce vítaná, témata musejí 

odpovídat oboru studia, jeho teoretickému zakotvení a moţnostem vyuţití naučených 

metod odborné práce.  

 Výběr vedoucího práce a oponenta neodpovídá nárokům na vedení a supervizi 

bakalářských prací. Především se to negativně projevilo v tom, ţe studenti minimálně 

vyuţívali odbornou literaturu, která by byla vhodná pro řešení daného problému (často 

se opírali pouze o zdroje z wikipedie, základních učebnic, běţných periodik, odborné 

časopisy se nevyskytovaly vůbec). Při prověření kvality bakalářských prací a posudků 

bylo zjevné, ţe často ani vedoucí práce ani oponent nemají zkušenost s psaním 

odborných textů. Při návštěvě v loňském roce předsedkyně AK vysoké škole 

doporučila, aby v případě, ţe práci vede externista, dohlíţel na vypracování práce 

z hlediska odborného zakotvení (odborná literatura, kvalitní zdroje) i  formálního 

hlediska (citace) akademický pracovník EPI Kunovice.  

 

Vedení vysoké školy popisuje v reakci na návrh hodnotící zprávy proces kontroly. AK se 

domnívá, ţe pokud by fungoval nově zavedený předmět – závěrečný projekt, mohlo by to 

pomoci situaci zlepšit. V námitkách k návrhu zprávy vedení vysoké školy dále uvádí, ţe 

není ţádná legislativní opora pro to, aby byl povinně vedoucím nebo oponentem 

bakalářské práce akademický pracovník. To je nesporně pravda. Posláním AK je však 

pečovat o kvalitu vysokoškolského vzdělávání a pokud konstatuje nízkou úroveň 

obhájených bakalářských prací a posudků, hledá příčiny zjištěného nedostatku a vydává 

doporučení pro zjednání nápravy. AK je přesvědčena, ţe skutečnost, ţe práce nevedou 

akademičtí pracovníci či externí pracovníci, kteří by měli sami zkušenosti s psaním 

odborných textů, můţe být příčinou tohoto stavu. Pokud vysoká škola vnitřním rozborem 

problému sama dospěje k jiné příčině, AK to uvítá jako zřetelný předpoklad k odstranění 

zjištěných nedostatků a zjednání nápravy. 
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  PPeerrssoonnáállnníí  zzaabbeezzppeeččeenníí  
 

AK v listopadu 2007 ve zprávě o hodnocení EPI Kunovice konstatovala, ţe slabou stránkou 

vysoké školy je personální zabezpečení. Navzdory nepochybné tradici EPI Kunovice stále 

není ke škole připoután dostatečně početný tým mladších habilitovaných pracovníků 

s osudem výhradně spjatým s EPI Kunovice. Naproti tomu lze pozitivně hodnotit výběr 

kvalitních externích spolupracovníků. AK při této příleţitosti v listopadu 2007 doporučila, 

aby vedení EPI vypracovalo konkrétní plán kvalifikačního růstu pracovníků, který by umoţnil 

průběţně kontrolovat vývoj personální situace, a to s jasným údajem o tom, který pracovník je 

zaměstnán na plný úvazek (s jediným zaměstnavatelem EPI Kunovice) a který je externistou 

nebo zaměstnancem s částečným úvazkem.  

 

Základním problémem personálního zabezpečení studijních programů EPI Kunovice je 

skutečnost, ţe pedagogové z kategorie docent a profesor zároveň působí na jiných (převáţně 

veřejných) vysokých školách v České republice (na Vysokém učení technickém v Brně) 

a především na Slovensku. Vedení vysoké školy ve své reakci na návrh zprávy toto tvrzení 

povaţuje za nepravdivé se zdůvodněním: „Na naší vysoké škole stejně jako na jiných 

vysokých školách působí profesoři a docenti, kteří jsou našimi kmenovými pracovníky. 

Formulace je zcela zavádějící a poškozuje nás.“ 

 

Při rozboru pracovních úvazků klíčových vyučujících lze však zjistit (a to i z veřejných 

zdrojů), ţe uvedení pedagogové skutečně zároveň působí významným způsobem na jiných 

vysokých školách (uváděny jsou jen příklady): 

Prof. Jaroslav Ďaďo – na EPI Kunovice označen jako spolugarant oboru Finance a daně 

Působí zároveň na katedře ekonomiky a manaţmentu podniku Ekonomické fakulty UMB 

v Banské Bystrici (uváděn jako interní pracovník), zabezpečuje zde výuku 6 předmětů a 

bakalářský a diplomový seminář, od roku 2007 do současnosti je předsedou Akademického 

senátu této fakulty.  

Prof. Jozef Králik – na EPI Kunovice označen jako spolugarant oboru Finance a daně 

Působí zároveň na Akadémii Policajného zboru SR jako vedoucí katedry verejnej správy a 

verejných financií. 

Prof. Karel Lacina – na EPI Kunovice označen jako spolugarant oboru Management a 

marketing zahraničního obchodu  

Působí zároveň na Vysoké škole finanční a správní, o.p.s., katedře veřejné správy, kde 

zabezpečuje 6 předmětů a bakalářský a diplomový seminář, dále na Fakulta ekonomicko-

správní, Pardubice, ústavu veřejné správy a práva. 

Prof. Ludmila Lipková – na EPI Kunovice označena jako spolugarant oboru Management a 

marketing zahraničního obchodu 

Působí zároveň ve funkci děkanky Fakulty medzinárodných vzťahov Ekonomické univerzity 

v Bratislavě a zároveň jako vedoucí katedry ekonomických medzinárodných vzťahov 

a hospodárskej diplomacie na této fakultě. 

 

Z hlediska personálního zabezpečení povaţuje AK za jisté pozitivum skutečnost, ţe vedení 

EPI Kunovice podporuje doktorské studium svých pracovníků a ţe vytváří předpoklady pro 

zlepšení personálního zabezpečení. Přesto je zřejmé, ţe vysoká škola nedokáţe adekvátně 

a realisticky reagovat v sebehodnotící zprávě na skutečnosti týkající se personálního stavu. 

Byť zabezpečení v této chvíli ještě odpovídá poţadavkům na bakalářské studijní programy, 

vysoká škola se můţe během krátké doby dostat do závaţných problémů. Základním 
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předpokladem pro kvalitní uskutečňování a rozvoj studijních programů je objektivní 

zhodnocení reálného stavu. Toto je v rámci vnějšího hodnocení však moţné pouze v případě, 

ţe vysoká škola bude dostatečně otevřená a bude poskytovat jednoznačné a úplné informace o 

personální struktuře a jednotlivých vyučujících.           

 

Z předloţených rozvrhů výuky plyne, ţe je snahou školy zabezpečit přednášky v jednotlivých 

předmětech týmiţ učiteli jak v Kunovicích tak na pobočkách. Kromě několika výjimek se to 

zřejmě daří, avšak zatíţení některých pedagogů kontaktní výukou je velmi vysoké. Ve 

cvičeních a seminářích jiţ toto pravidlo není plně uplatňováno. 

 

 

 

  TTvvůůrrččíí  ččiinnnnoosstt  nnaa  ppoobbooččkkáácchh  
 

EPI Kunovice realizuje tvůrčí činnost související s uskutečňováním studijních programů 

odpovídající bakalářskému studijnímu programu. Ze sebehodnotící zprávy zpracované 

vedením EPI Kunovice ani z dalších poskytnutých informací není zcela zřetelné, zda do akcí 

školy jsou zapojováni i studenti z poboček či zda se některé akce na pobočkách odehrávají.    

 

 

 

  TTeecchhnniicckkéé  aa  iinnffoorrmmaaččnníí  zzaajjiiššttěěnníí  
 

Z hlediska materiálního a informačního zabezpečení studijního programu je situace na obou 

pobočkách (Hodonín a Kroměříţ) odpovídající. Je zřejmě, ţe vedení EPI Kunovice tuto oblast 

dlouhodobě a systematicky rozvíjí. Součástí obou poboček jsou knihovny a studovny, kromě 

toho existuje systém výpůjčky odborných knih ze sídla školy v Kunovicích či z druhé 

pobočky v případě potřeby. K dispozici jsou skripta, monografie, zahraniční literatura, 

základní spektrum odborných časopisů, studenti mají přístup do mezinárodních datových 

databází (podle aktuálních poţadavků vyučujících). Informační propojení poboček EPI se 

sídlem i navzájem funguje nejen pro potřeby výuky, ale také pro elektronické zapisování 

předmětů, termínů apod.  Pokud jde o pobočku Hodonín, zde by podle názoru AK měla být 

věnována pozornost rozšíření prostor studovny, aby poskytovala dostatečné zázemí pro práci 

studentů. 

 

Správa studia je zaloţená na webových aplikacích dostupných na stránce is.edukomplex.cz 

a propojená se systémem vzdáleného přístupu k intranetovým diskovým sloţkám přes Novell. 

Obsahově je tato forma zajištění studia dostatečná. Problematické se však jeví uţivatelské 

prostředí, které není příliš přehledné a méně zkušeným uţivatelům můţe značně ztěţovat 

studium (zejména přístup přes Novell). AK dává v této souvislosti ke zváţení, zda by nebylo 

vhodné, aby všechny příslušné funkce byly integrovány v jedné aplikaci, stejně tak, aby 

přístup k materiálům byl integrován do této aplikace. 

 

Webové stránky vysoké školy jsou přehledné, chybí však dostatek údajů o jednotlivých 

pracovištích EPI Kunovice (ústavy, katedry) a vyučujících ve studijních programech. 

Marketingový přístup školy, kdy je uţívána doména www.czechuniversity.com, přestoţe je 

EPI Kunovice je vysokou školou neuniverzitního typu, nepovaţuje AK za vhodný. 

 

 

http://www.czechuniversity.com/
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  HHooddnnoocceenníí  ssttuuddeennttůů  
 

V průběhu hodnocení poboček EPI Kunovice bylo také organizováno setkání se studenty 

v Hodoníně a Kroměříţi, jehoţ součástí bylo dotazníkové šetření a diskuse. Studenti 

oceňovali pozitivní stránky studia  (např. vstřícnost vedení při navyšování hodinové dotace 

u některých předmětů) a vyslovili několik připomínek směřujících ke kvalitě poskytovaných 

sluţeb i ke kvalitě studia obecně. Zazněla kritika výuky některých předmětů (zejm. Marketing 

a management) a nedostatečné diverzifikace do studijních skupin podle vstupní úrovně 

znalostí jednotlivých studentů (zejm. v předmětech Účetnictví a Anglický jazyk). Vysoký 

počet vyučujících přednášejících ve slovenštině a rovněţ i studijní pomůcky ve slovenštině 

částečně komplikují studentům osvojení české terminologie. Z hlediska organizace se objevily 

dílčí připomínky týkající se dostupnosti studijní literatury, změny podmínek pro ukončování 

předmětů v průběhu studia a způsob stanovování výše poplatků spojených se studiem. 

 

Studenti se také vyjadřovali ke studentskému hodnocení. Vyjadřovali určitou nejistotu 

ohledně zaručení anonymity, přivítali by otevřené otázky, aby se mohli vyjádřit konkrétněji 

a také výraznější zpětnou vazbu. 

 

Ze sebehodnotící zprávy EPI Kunovice vyplývá, ţe se studentským hodnocením škola zabývá 

a zahrnuje do něj i výsledky z pobočky v Hodoníně (v Kroměříţi zatím neproběhlo).   

 

 

  SSppoolluupprrááccee  ssee  zzaahhrraanniiččíímm  
 

EPI Kunovice spolupracuje s řadou zahraničních institucí, oslovuje také řadu zahraničních 

studentů – jde zejména o spolupráce s institucemi v Rusku, na Ukrajině a také na Slovensku, 

která je logická z hlediska regionu, v němţ vysoká škola působí.  

 

Vysokou míru netransparentnosti vykazovala spolupráce s Trenčianskou univerzitou. Na 

webových stránkách EPI Kunovice bylo moţné aţ do října 2009 nalézt tuto informaci:  

„Od září 2006 Trenčínská univerzita A. Dubčeka na našem pracovišti v Hodoníně otevřela 

studijní obor Řízení lidských zdrojů s nadstandardním servisem ze strany EPI s.r.o pro 

uchazeče.“ Následovaly informace o přijímacích zkouškách, nutnosti vyplnit originální 

slovenskou přihlášku a odevzdat ji na studijní oddělení EPI Kunovice, výši školného (3000, -

Kč za měsíc), výuku o víkendech. Tento text byl 6. 11. 2009 změněn: „Od září 2006 

organizuje Evropský polytechnický institut, s.r.o čtyřsemestrální studium oboru 

„Management“  uskutečňovaného v rámci celoživotního vzdělávání podle par. 60 zákona o 

vysokých školách č. 111/1998 Sb. v platném znění. Společným cílem účastníka studia a naší 

vysoké školy je příprava účastníka studia pro úspěšné zvládnutí 2. stupně vysokoškolského 

studia ve studijním oboru „Lidské zdroje a personální management“. Po úspěšném 

absolvování 1. ročníku studia uděluje vysoká škola osvědčení „Asistent personálního 

managera“ a po úspěšném absolvování druhého ročníku studia uděluje osvědčení 

„Personální manager“. 

Výuka probíhá o víkendech (cca 2 víkendy v měsíci) a školné činí 3000,- Kč. 

Toto sdělení zveřejňujeme 6.11.2009, protože jsme zjistili, že dřívější text neodpovídal 

skutečnosti. Čtenářům, kteří se seznámili s dřívějším textem, se omlouváme.“   

 

Při projednání návrhu zprávy na zasedání AK charakterizovali zástupci EPI Kunovice tuto 

spolupráci jako doučování studentů Trenčianské univerzity prostřednictvím programu 
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celoţivotního vzdělávání EPI Kunovice, realizovaného na pobočce v Hodoníně. Byť nebyl 

porušen zákon o vysokých školách, nepovaţuje AK uvedenou praxi za vhodnou, neboť 

vytváří podezření, ţe studenti prostřednictvím EPI Kunovice získávali magisterské 

vzdělávání, ačkoli EPI Kunovice nemá akreditován magisterský program. Posouzení kvality 

takto získaného vzdělání není v kompetenci AK, neboť jde o vzdělání poskytované zahraniční  

vysokou školou.  

     

 

  ZZÁÁVVĚĚRRYY  AA  DDOOPPOORRUUČČEENNÍÍ  AAKK  
 

EPI Kunovice uskutečňuje výuku v bakalářských studijních programech ve struktuře 

odpovídající ţádostem o jejich akreditaci. Předností vysoké školy je kvalitní materiální 

a informační vybavení, problémem je personální zabezpečení studijních programů. Přes jistou 

snahu, která je v posledních dvou letech zřetelná, je třeba vidět současný stav stále jako 

přechodný; klíčoví pracovníci jsou zároveň zaměstnáni na jiných institucích. Ve střednědobé 

perspektivě se tak škola můţe dostat do závaţných personálních problémů. AK v tomto 

ohledu upozorňuje, ţe předpokladem pro personální rozvoj musí být realistické 

sebehodnocení EPI Kunovice a schopnost reagovat na existující problémy. 

 

 Silnou stránkou poboček EPI Kunovice je napojení na region, ve kterém vysoká škola 

sídlí a ve kterém sídlí i pobočky vysoké školy (především Hodonín).  

 V daných oborech na pobočkách přednášky zajišťují stejní vyučující, v zásadě lze 

předpokládat stejnou úroveň studia v Kunovicích i na pobočkách.    

 Silnou stránkou je napojení na podniky, podnikatelskou sféru a místní správu a 

samosprávu. 

 Slabou stránkou je personální zabezpečení – i kdyţ se v sebehodnotících materiálech 

objevují údaje o zvyšujícím se procentu podílu profesorů a docentů (i pracovníků 

s vědeckou hodností nebo v doktorském studiu) ve výuce a sniţování jejich věkové 

struktury, dominantní část pedagogů zároveň působí v rozsahu plného pracovního úvazku 

na jiných vysokých školách. To je ze střednědobé perspektivy neudrţitelný stav.   

 Slabou stránkou je niţší kvalita bakalářských prací a posudků. Zejména v ekonomických 

oborech zadaná témata svou šíří neodpovídají poţadavkům kladeným na odbornost 

a nesouvisejí se studijním oborem studenta. Při zpracovaní převaţuje popisnost bez 

teoretického zakotvení (včetně nedostatečné práce s odbornou literaturou). Nevhodný je 

výběr vedoucích prací a oponentů bez neexistující supervize vysoké školy. 

 

Problémy v oblasti personálního zabezpečení a niţší kvalita bakalářských prací se vztahuje 

nejen na pobočky, ale je obecným rysem EPI Kunovice. Při hlubším zkoumání AK narazila 

na řadu problémů, které se s vedením školy nepodařilo vyjasnit. Především jde 

o netransparentnost podoby spolupráce s Trenčianskou univerzitou, charakter celoţivotního 

vzdělávání a moţnosti jeho uznávání, není zřetelný ani význam Centra pro podporu 

doktorandů. Při hlubším studiu webových stránek nabízejících studium uchazečům ze 

zahraničí se lze setkat s nabídkou organizace studia, kdy v kombinované formě stačí 

studentům přijet jednou za semestr na výuku a jednou na zkouškové období. Tato praxe 

zjevně neodpovídá kontaktní výuce akreditovaných oborů v kombinované formě. 

 

Doporučení 

1. Stabilizovat personální zabezpečení studia. Zejména dlouhodobě vytvářet stabilní jádro 

interních akademických pracovníků (s dostatečným podílem vyučujících s kvalifikací 
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docent a profesor a posilování zastoupení perspektivních pracovníků s Ph.D. v oborech, 

které přednášejí) aktivních ve výzkumu v oblastech, jejichţ výuku zajišťují, a s výsledky 

prokázanými odpovídající kvalitní publikační činností, kteří budou na EPI Kunovice 

dlouhodobě v pracovním poměru v rozsahu plného úvazku a nebudou mít významnější 

zakotvení na jiných pracovištích (včetně Slovenska). 

2. Aktualizovat  realistický plán odborného rozvoje a kariérního růstu vlastních pracovníků 

(nikoli pracovníků, kteří působí v rozsahu plného pracovního úvazku na jiné vysoké 

škole), který bude průběţně kontrolován. Zaměřit se při tom zejména na mladé 

perspektivní pracovníky, jejich akademický růst a publikační aktivitu. 

3. Zajistit vyrovnanou kvalitu bakalářských prací na standardní úrovni, s výběrem témat 

odpovídajícím studovaným oborům. Posílit kontrolu prací vznikajících ve spolupráci 

s praxí, stejně jako kontrolu kvality jejich posudků (posudek musí reflektovat skutečnou 

úroveň práce). Bakalářské práce vedené externisty musí být pod supervizí akademického 

pracovníka EPI Kunovice. 

4. Zveřejnit elektronicky bakalářské práce, které prošly obhajobou, spolu s posudky 

a výsledkem obhajoby v souladu s § 47b zákona o vysokých školách. 

 

AK poţaduje, aby do 15. října 2011 byla předloţena kontrolní zpráva o naplňování těchto 

poţadavků.  

 

Vzhledem k tomu, ţe v průběhu hodnocení AK konstatovala řadu nejasností či nedostatků, 

které se nepodařilo ani při projednání návrhu zprávy uspokojivě objasnit, rozhodla AK 

o zahájení hodnocení akreditovaných činností EPI Kunovice, které bude zaměřené na 

prověření transparentnosti studia (uznávání zápočtů a zkoušek z jiných vysokých škol, 

vyšších odborných škol a programu celoţivotního vzdělávání), spolupráci se zahraničím, 

činnost a funkce Centra pro podporu doktorandů a organizaci a zabezpečení kombinovaného 

studia (zejména ve vztahu k zahraničním studentům). 


